
 

SEGURTASUN ETA OSASUN BATZORDEA - 2023/06/21 

Martxoaren 21an, segurtasun- eta osasun-batzordea egin zen, proposatutako gai-

zerrendari jarraiki: 

OBRA, INSTALAZIO ETA EKIPAMENDU ZERBITZUEN ERANTZUNAK. 

• Bilboko adingabeen fiskaltzaren sarbide-mailari dagokionez, konponketa  

dagoeneko aginduta dagoela jakinarazi digute. 

• Buenos Airesko indarkeria-epaitegietako ikertuen itxarongelako altzariak 

(lurrera jarritako eserlekuak) dagoeneko enkargatuta daudela jakinarazi digute. 

 

• Getxoko bi eraikinak lotzen dituen 2. solairuko korridorearen egoerari 

buruzko argazki batzuk bidali ditugu obra-zerbitzura. Duela 2 hilabete obra batzuk 

egin ziren hezetasun arazoak zirela eta. Sabaia irekita dagoenez, partikulak erortzen 

ari dira etengabe, eta langileen gainera erortzen dira handik igarotzean. Era berean, 

duela bi hilabetetik hondakinak ateratzeko dauden zakuak ere ikusten dira. Era 

berean, garbiketako pertsona aldatzen den gela zein egoeratan dagoen jakinarazi 

nahi dugu, hezetasunarekin eta sabaiaren zati bat askatuta. Arduradunak jakinarazi 

digu dagoeneko jakinarazi diotela obra-zerbitzuko aparejadoreari. 

• Barakaldoko guardiako epaitegirako beirak jartzeari dagokionez, Segurtasun 

Sailak aldeko txostena eman ondoren, Obra Zerbitzuak jakinarazi digu dagoeneko 

enkargatuta dagoela. 

Berriz ere adierazten da segurtasun-txostena beharrezkoa dela bai izu-botoiak bai 

erakusmahaietako beirak jartzeko eskakizuna egiteko. Kontuan hartzen da 

eskatutako zerbitzuan egon diren gatazkak edo indarkeria erregistratzea. 

 

• Obra-zerbitzuari jakinarazten diogu Barakaldoko zigor-arloko epaitegietako 

barruko komunetan usain txarrak daudela, beharbada hodiak egoera txarrean 

daudelako. Instalazioen Zerbitzuak aztertu egingo ditu, usain txarrak nondik 

datozen jakiteko, eta, azken baliabide gisa, lurzorua hautsi beharko dute. Puntu 

horretara iritsiz gero, obra-zerbitzuarekin koordinatu beharko da. 



• Barakaldoko 1. eta 5. instantzietako gehiegizko beroari dagokionez, adierazi 

dute instalazioak oraindik negu moduan daudela eta, beraz, ezin dutela hotzik atera. 

Apirila eta maiatza bitartean udara aldatuko dira. 

 

• LABek berriro eskatu zuen erantzuna Gasteizko Informazio, Erregistro eta 

Banaketa Zerbitzuko eta BKEZOko leihoei dagokienez, eta berriro erantzun 

ziguten obra-zerbitzuko aparejadoreak kudeatzen duela konponketa. 2023ko 

abenduan egindako Batzordean eman ziguten erantzun bera eman zigutenez, 

konponketa hori lehenbailehen egin behar dela azpimarratu nahi dugu. 

Gasteizko adingabeen fiskaltzako leihoaren arazoa aparejadoreari jakinarazi 

zaio, ez baitu ondo ixten eta hotz sartzen baita. 

Gasteizko indarkeria-epaitegian, atzeko leihoak ez du ixten, eta horren berri 

emango zaio aparejadoreari. 

Prebentzio-zerbitzuak Gasteizko auzietarako eta lan-arloko epaitegietan kexa 

duten korronteen neurketak egingo ditu. 

Jakinarazi digutenez, Gasteizko justizia-jauregiko leihoen gainean, obra-

aparejadoreak jardungo du mantentze-lanetako langileek jarduketa zehatzak 

helarazten badizkiote, eta ez du aurreikusi jarduketa bateraturik egitea. 

 

• Gasteizko erregistro zibilean itxarongela bat eskatzeari dagokionez, erantzun da 

ez dagoela itxarongela bat egiteko leku nahikorik. Mostradoreko publikoa mugatuz 

arazoa konpontzen dela uste dute. 

LABen denbora daramagu bulego horren espazio-arazoa azpimarratzen. Kontuan 

izan behar da, lanean ari diren langileez gain, jendeari arreta ematen zaiola 

bulegoaren barruan. Sailari helarazi genion bezala, zerbitzu horretako letraduak 

sinatutako eskaera batekin, irtenbide bakarra egungo espazioa handitzea da, 

Biktimari Laguntzeko Zerbitzuak hartzen dituen bulego mugakideak gehituta. 

Konponbide hori ez da aurreikusten, baina LABek eskatzen jarraituko du. 

 

• Gasteizen moketa ordezkatzeari dagokionez, erantzuna da ez dutela 

aurrekonturik 2024rako. Faseka ordezten jarraituko da, dagoen aurrekontuaren 

arabera. 

 

• Jakinarazi digute aurten hirugarren solairuko mostradoreak aurreratzea 

aurreikusi dela (instrukzioak eta instantziak), lanpostuak korridoreetatik urrundu 

ahal izateko. 

 



• Instalazio Zerbitzutik jakinarazi digute garbiketaz arduratzen den enpresa aldatu 

dela (gaur egun SERVEO), eta kexa ugari izan direla bulego judizialetan garbitasun 

faltagatik. Joan den astelehenean arduradunekin bildu ziren, aldaketak nabarituko 

direlakoan. Arazoek jarraituz gero, neurriak hartu beharko lirateke, ezin baitira 

onartu gertatu direnak bezalako egoerak. 

 

• PRISMA aplikazioarekin gertatzen ari diren arazoak direla eta, argitu da horren 

bidez instalazio eta obrekin zerikusia duen guztia kudeatuko dela, eta EATren bidez 

kudeatuko dela zerbitzu horiekin zerikusia duen guztia. 

 

• Atotxako klimatizazioaren exekuzio osoa aurten egingo dela jakinarazi digute. 

Gasteizerako, datorren urtera arte ezin da egin, baina dagoeneko kontratatu da 

proiektua idaztea. 

Argiztapenari dagokionez, Atotxan bigarren faseari ekitea aurreikusi dute aurten, 

eta datorren urtean Barroetako argiztapen orokorrari ekitea aurreikusi dute. 

Gasteizen "adabakiak" jarriz konpontzen dituzte arazoak. 

JUSTIZIAKO ARRISKU PSIKOSOZIALEN EBALUAZIOA: 

Martxoaren hasieratik ari dira arrisku psikosozialen ebaluazioa egiteko datuak 

biltzen, eta dagoeneko egin dira Amurrion, Azpeitian, Bergaran, Eibarren, Durangon, 

Gernikan, Tolosan, San Martinen eta Irunen. 

Prebentzio Zerbitzuak jakinarazi digu jende gehienak prestakuntzara joan dela eta 

galdetegiari erantzun diola. Gogoratu prestakuntza nahitaezkoa dela eta galdetegia 

betetzea hautazkoa dela. 

LABek kexa bat jarri zuen, nahi duenak prestakuntza jaso eta galdetegia euskaraz 

bete ahal izan dezan. Jakinarazten digute langileei bidaltzen dieten postan 

adieraziko diotela prestakuntza euskaraz jaso nahi duenak horren berri eman behar 

duela, saioak eraikin judizial bakoitzean antolatu ahal izateko. Galdesortaren 

kasuan, euskaraz betetzeko aukera eskaintzen zaie langileei. 

LABek, arrisku psikosozialen ebaluazioa egiteko osatutako lantaldearen parte 

gisa, CCOOrekin eta CSIFekin batera, lan egingo du arrisku psikosozialen 

ebaluazio-prozesua behar bezala egin dadin, ezarritako denborak bete 

daitezen, hautematen diren arriskuei buruzko neurri zuzentzaileak 

proposatuz eta horiek betetzeko borrokatuz. Gure ustez, hori da prebentzioko 

ordezkari gisa egiten dugun lana, langileen segurtasuna eta osasuna zaintzea, 

eta arrisku psikosozialak oso faktore garrantzitsua dira lan-osasunaren 

barruan. 

 

 



BESTE GAI INTERESGARRI BATZUK 

LABetik azaldu dugu zimitzen kasuetarako protokolo bat egin behar dela. Eskaera 

hori Barakaldotik egin da, duela gutxi kasuren bat izan duelako eta nola jokatu ez 

dakielako. 

Sarnari dagokionez, intraneten gaixotasunari, arriskuei eta 2021eko eraikin 

judizialetan kontuan hartu beharreko prebentzio-neurriei buruzko gida/eskuliburu 

bat dago. Kasu horietan, tapizatu gabeko aulki bat erabili beharko litzateke, ondoren 

garbitu ahal izateko. LABetik eskatzen dugu guardiako eta indarkeriaren arloko 

epaitegi guztiek aulki bat izan dezatela kasu horietarako. 

Barakaldoko 1. eta 2. zenbakiko zigor-arloko langileek, 5. instantziako langileek eta 

Betearazpen Zibileko Zerbitzuak jasotako kexak direla eta, neurketa elektrostatikoak 

egiteko eskatzen dizuegu; izan ere, gomendioei kasu egin arren, deskargak 

etengabe izaten jarraitzen dute. Prebentzio Zerbitzuak jakinarazi digu neurketa 

horiek egitera joango direla. 

 

ONDORIOAK 

LABetik dei egiten dizuegu detektatzen duzuen edozein akats edo premia 

jakinaraztera, dagokion zerbitzuarekin kudeatu ahal izateko. LABek 

prebentzio-lanean jarraituko du, langileen segurtasuna eta osasuna 

bermatzeko borrokan eta lanean. 
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